
Dagsorden  
Bestyrelsesmøde d. 27.08.2019 
Kl. 17.00 -19.00  

 
Mødeleder: Marianne 

Afbud: Stine, Mette, (Eva kommer senere) Signe, Ask, Susanne 
Fraværende:   
Referent: Jeanette 

 

 

1. Godkendelse af referat og dagsorden  

Godkendt 

 

2. Nyt fra formanden 

Orientering: 
Formændene for Middelfarts skoler har indsendt en kommentar til ”Høring af 
Planstrategi 2019 og idéfase for Kommuneplanen”, da vi syntes det var noget der 

omhandlede skolerne. (Bilag 1) 
Orientering omkring skrivet fra formændene. 

 
Tilsyn i Børnehuset d. 8/8 2019 (Flemming, Signe og Marianne) 
BILAG udleveret på mødet - REFERAT FRA TILSYNSMØDET 

 
Udgangspunkt fra læringsmiljøvurdering er en spørgeskemaundersøgelse og et 

lederbesøg fra anden daginstitution. 
Obs på kun 30 har svaret, men sendt ud til 86.  
Er undersøgelsen valid? 

For få der har svaret – besynderlig udregning af % – udregnet ud fra de 30 besvarelser 
og ikke ud fra totalt antal udsendte. 

 
Leder mangler afklaring om, hvorvidt Middelfart kommune vælger at publicere alle LMV 

for børnehusene – afventer beslutning centralt fra, derefter forventer vi at publicere i 

vores børnehus.  

Flemming og Marianne laver en kort overlevering fra tilsynet.  
 
Det skal kommunikeres tydeligere ud, at det er os i Fællesbestyrelsen der skal bruge 

forældrenes besvarelser til at styrke vores tilbud. Vi har behov for respons for at kunne 
være med til at sætte fokus på nogle indsatser. 

 
Undersøgelsen udsendes fra centralt hold og ikke fra børneuniversets ledelse. 

Forslag: Hvis ledelsen selv udsender besvarelsen, kan ledelse eller bestyrelse derved 
orienterer ved forældremøde eller temamøde om hvorledes undersøgelsen bruges i 
børnehavens udvikling. 

 
Input til kommende forældremøde i november i børnehuset: 

Hvordan får man kommunikeret bedre med forældrene. 
Hvad laver vi med børnene, hvorfor og hvordan. 
Begrebs afklaring på læringsmål. 
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3. Udkast til princip for forældreråd – til godkendelse. (Mette, Peter og Marianne) 

(Bilag 2) 

Dækker både skole og børnehus 

Forælderådet skal kunne bydes ind med punkter til forældremøder. 

 

Rådet tænkes som en ressource – Kan de bidrage til vores arrangementer, på ture ud 

af huset osv. 

 

Rådet er ikke tiltænkt som ”mini-bestyrelser” 

Det er ikke tiltænkt der skal deltage ledere og personaler. 

 

Ledelse og bestyrelsen skal kunne bruge rådet til at ”stikke” en føler ud omkring 

forskellige emner. 

 

Rådet får mulighed for at få et talerør og ”indflydelse” – tager mere ansvar i 

forældrerådsrollen. 

 

Rådet kunne fx bruges til organisering af arbejdsdage, hvor de kunne lave noget i 

børneuniverset. 

 

Princip bliver sendt rundt til høring – bestyrelsesmedlemmer skal melde 

tilbage, inden for en uge med indsigelser – herefter bliver det godkendt.  

 

 

4. Arbejdsdag i Båring Børneunivers:  

Fastsættelse af ny dato – og koncept. Hvordan gør vi? Indkaldelses dato for første 

møde omkring opgaver m.m. (evt. med hjælp fra forældreråd) 

Indbydelser fra aflyste arrangement vises. 

 

Sidste arrangement virkede ikke… Kan vi tænke konceptet anderledes? 

Kan vi bruge kommende forældreråd? 

Det skal give mening for forældre. 

Børnehuset bibeholder sin arbejdsdag i foråret som beskrevet i princip for forældre i 

børnehuset. 

Punktet tages op på kommende forældremøder af bestyrelsesmedlemmerne. 
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5. Fastlæggelse af datoer for familie café 

Afventer datoer fra Mette/Eva 

 

 

  

6. Fordeling af kontaktpersoner til klasserne/forældreråd. Samt præsentation af 

bestyrelsen til første forældremøde.  

Børnehuset –Peter i november – Dato står i husets kalender, vi flytter gerne datoen i 

kommende skoleår til september/oktober.  

0. kl – Peter d. 10/9 kl. 16:30 

1. kl – Mette d.10/9 kl.16:00 

2. kl – Marianne d. 4/9 kl 16:30 

3. kl – Ask d. 12/9 kl. 16:00 

4. kl – Lise og Mette d. 19/9 kl. 16:00 

5. kl – Marianne d. 23/9 kl. 16:00 

6. kl – Lise d. 17/9 kl. 16:30 

 

 

7. Kort orientering om 3. budget opfølgning. 

BH – forventeligt går vi ud i balance– måske et lille overskud- børnehus arbejder stadig 

på at nedbringe underskud fra 2015.  

 

Skole/SFO: For venligt budget i balance, såfremt der overskud bruges dette til 

forbedring af anlæg. 

 

 

 

8. Drøftelse og eventuel beslutning om der skal søges om kortere skoledag jf. §16d 

Der er enighed om at ansøge kommunen om at nedsætte timetallet for mellemtrinnet, 

med den begrundelse, at vi ønsker de sidste timer konverteret til to-lærer ordning – 

med ønsket om at højne fagligheden i disse timer.  

 

Peter og Jeanette laver ansøgning. 

 

 

9. Nyt fra Ledelsen 

a. Børnehuset: (Jeanette)  

10 børn på kultur 19 (Flemming/Mette)  

Bedsteforældredag på fredag – god tilslutning. 

Ny 7 ugers pædagogstuderende – Jeanette er startet – Flemming som mentor 
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Nye børn:  

 – Flemming orienterer omkring nye børn efter ferien. 

 

Pædagogisk rådsmøde d. 28/8 arbejder børnehuset med implementering af den 

styrkede pædagogiske læreplan. 

 
         Børnehaven arbejder også med Erasmus+ CO-make  

Et projekt der omhandler vidensdeling imellem forskellige landes måder at arbejde med 

børnene på – Samarbejdet foregår mellem 2 svenske, 1 engelske, 1 finske og 1 

hollandske daginstutioner. 

Projekt opstart efteråret 2019- forældre inddrages så snart ledelse og tovholder kender 

omfanget af projektet. 

 

Læringsmiljøvurdering – rapport er kommet  

Der mangler afklaring om, hvorvidt den må publiceres – afventer beslutning centralt 

fra. 

Faste vikar i børnehaven: Anne, Celina og Astrid, lokale unge, der kender området  

godt. 
 
Jens afholder forskudt ferie efter aftale med Martin og Signe i forbindelse med Nyborg 

voldspil – Det er Celina der er fast vikar i perioden. 
 

Billeder af vikarer ønskes op på opslagstavlen, når vikarer de bliver faste   
tilkaldevikarer. 

 

 

b. SFO: (Jeanette) 

Aktivitets kalender er hængt op i SFO 

Fælles SFO-dag – vi er værter den 12. september 
Mies stilling slås op med ansøgningsfrist medio sep. 

 

Ros til at der er kommet en aktivets plan op. 

 

 

c. Skolen: (Jeanette/Anders)  

Tilbagemelding på National Trivselsmåling. 

Gennemgang af fokus punkter. 

Forslag til at sætte mål op for, hvad vi vil opnå med vores arbejde med trivsel. 

 

Status på fællesledelse og evalueringsprocessen vedrørende dette. 

Orientering omkring forekommende evaluering af projekt om fælles ledelse. 

Ønske om at der kommer orientering fra Grete 
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d. Medudvalg: (Helle) 

Fokus på personalets trivsel. 

Yvonne Koch kommer og laver forløb med lærergruppen. 

Personalet bruger energi på, at tilpasse sig ledelsessituationen. 

Enkelte hårde undervisningsmiljøer. 

 

Børnehuset har god trivsel 

 

Trivselsmåling for personalet afholdes i feb. 2020 

 
10.Evt. 

 

Årsmøde for skole og forældre – Marianne og Lise deltager eventuelt 

Byrådsmøde i Båring Børneunivers  

 

 

         Med på kommende møde: 
Tilsyn – læringsmiljøvurdering. 

Revideret mobil politik. 

 

NY plan for bestyrelsesmøder. – Fællesbestyrelsesmøde d. 26/9   

EVT- med Nr. Åby, med mulighed for at holde en del af mødet fælles samt møde i egen 

bestyrelse. 

 

 

Princip for forældreråd – Godkendelse af princip 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Liste over punkter der skal prioriteres tages op til debat/princip/beslutningspunkt: 

 

 

Børnehus: 
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Synlig ledelse  

Oversigts liste til ”nye” forældre 

Frivillig ordning (Børnehus venner) 

 

Sfo: 

SFOens aktiviteter 

Oversigts liste til ”nye” forældre 

 

Skole: 

Vikar forbrug m.m. 

Oversigts liste til ”nye” forældre  

 

Forbered gerne yderligere punkter der skal prioriteres og send dem til Marianne så kommer 
de på listen. 
 


